



**National Ocean Policy and Marine Spatial Planning
Manager
Marine Spatial Plan Project
Department of Foreign Affairs
Ministry of Foreign Affairs, International Cooperation
and External Trade,**

Background

Vanuatu is 98% ocean and its sea covers an area twice the size of Italy (623,417km²). Vanuatu's marine ecosystem goods and services are worth >US\$70M annually to the local population, equivalent to over a third of the government's annual expenditures. But these values are under threat.

Recognising this, the Cabinet of Vanuatu recently launched its Ocean Policy (April 2017), a first for the Pacific. The many government agencies involved are now working hard to implement it. Particular attention is being given to implementing the most innovative part of the Policy: a national Marine Spatial Plan (MSP), inclusive of a national network of Marine Protected Areas (MPAs), to be designed, endorsed and implemented by 2020.

The position

The Government of Vanuatu has recently received funding support from the Government of Italy to progress the nation's Ocean Policy implementation, especially of the MSP. This funding will support, amongst other things, the employment of a National Ocean Policy and Marine Spatial Planning Manager for three and a half years within the Department of Foreign Affairs within the Ministry of Foreign Affairs, International Cooperation and External Trade.

This position will guide the delivery, for Vanuatu, a nation Marine Spatial Plan by 2020 and oversight the implementation of this plan and of Vanuatu's National Ocean Policy more generally. This will position will be responsible for, and supervise a small team, to do the following tasks:

- Carry out any related marine activities under OP as instructed
- ensure effective engagement across and beyond government, including with private sector and NGOs,
- fulfilling donor and government financial and administrative requirements,
- strategic and business planning,
- budgeting,
- fulfilling all human resources requirements,
- MSP-related meeting logistics,
- contract management,
- tracking of deadlines and milestones especially with regard to National Ocean Policy implementation,
- all Ocean Policy and MSP communication and consultation efforts including
 - o implementation of and support for the MSP consultation strategy,
 - o preparation and maintenance of a dedicated website as well as
 - o production of required consultation and communication materials and
 - o management of consultation logistics.
- marine spatial data collation, assessment, analysis and management along with preparation of associated meta-data.

The following selection criteria apply.

Selection criteria

1. University graduate in a relevant discipline with a Grade Point Average (GPA) of at least 3. Post-graduate training preferred.
2. At least a minimum 1 year of formal training and/or experience in the marine related field or work, or in the tasks described above.
3. Knowledge of, and networks in, marine resource management in Vanuatu.
4. Proven reliability in terms of meeting deadlines and delivering on outputs as directed.
5. Excellent English and Bislama skills – both oral and written.
6. Good interpersonal skills and ability to work in a team.
7. Proven experience in team leadership and management.
8. Ability to use initiative balanced by good judgement.
9. Excellent ability to follow instructions.
10. Hardworking and positive can-do attitude
11. High proficiency in the use of computers, especially with Microsoft Office package.

Applications are open to Vanuatu country nationals. Please submit a Curriculum Vitae with full contact details of three referees together with a cover letter explaining why you are suitable for one or more of these positions. **Please address each of the selection criteria individually in your cover letter.** The full application can be delivered by mail to Ocean Policy Implementation Committee, Department of Foreign Affairs PMB 9051, Port Vila, Republic of Vanuatu, Tel: (678) 5333870 / 5333860, Fax: (678) 26547

Closing date for the applications is Friday 28 February 2019. Only short listed applicants will be informed.

**Responsable de la politique océanique nationale et
de la planification de l'espace marin
Projet de plan spatial marin
département des affaires étrangères
Ministère des affaires étrangères, de la coopération
internationale et du commerce extérieur,**

Contexte

Vanuatu est composée à 98% d'océan et sa mer couvre une superficie deux fois plus grande que l'Italie (623 417 km²). Les biens et services des écosystèmes marins de Vanuatu rapportent plus de 70 millions de dollars par an à la population locale, soit plus du tiers des dépenses annuelles du gouvernement. Mais ces valeurs sont menacées.

Conscient de cela, le Cabinet de Vanuatu a récemment lancé sa Politique de la mer (avril 2017), une première pour le Pacifique. Les nombreuses agences gouvernementales impliquées travaillent maintenant d'arrache-pied pour le mettre en œuvre. Une attention particulière est accordée à la mise en œuvre de la partie la plus innovante de la politique: un plan spatial marin national, comprenant un réseau national d'aires marines protégées, devant être conçu, approuvé et mis en œuvre d'ici 2020

La position

Le gouvernement de Vanuatu a récemment reçu une aide financière du gouvernement italien pour faire progresser la mise en œuvre de la politique océanique du pays, en particulier du MSP. Ces fonds permettront notamment de recruter pendant trois ans et demi au sein du ministère des Affaires étrangères du ministère des Affaires étrangères, de la Coopération internationale et du Commerce extérieur, un responsable de la politique nationale de la mer et de la planification spatiale marine.

Cette position guidera la mise en œuvre, pour le Vanuatu, d'un plan spatial marin du pays d'ici à 2020 et supervisera la mise en œuvre de ce plan et de la politique océanique nationale du Vanuatu en général. Ce poste sera responsable et supervisera une petite équipe pour effectuer les tâches suivantes:

- Exécuter toutes les activités maritimes connexes dans le cadre du PO, comme indiqué
- assurer un engagement effectif au sein et au-delà du gouvernement, y compris avec le secteur privé et les ONG,
- satisfaire aux exigences financières et administratives des donateurs et des gouvernements,
- planification stratégique et commerciale
- budgétisation,
- répondre à toutes les exigences en matière de ressources humaines,
- la logistique de réunion liée au MSP,
- la gestion des contrats,
- suivi des délais et des jalons, notamment en ce qui concerne la mise en œuvre de la politique océanique nationale,
- tous les efforts de communication et de consultation de la politique océanographique et du MSP,
 - o mise en œuvre et soutien de la stratégie de consultation du MSP,
 - o la préparation et la maintenance d'un site web dédié ainsi que
 - o la production du matériel de consultation et de communication requis et
 - o and
 - o gestion de la logistique de consultation.
- la collecte, l'évaluation, l'analyse et la gestion des données spatiales marines, ainsi que la préparation des métadonnées associées.

Les critères de sélection suivants s'appliquent.

les critères de sélection

1. Diplôme universitaire dans une discipline pertinente avec une moyenne pondérée cumulative d'au moins 3. Formation post-universitaire de préférence.
2. Au moins une année de formation officielle et / ou d'expérience dans le domaine maritime, dans le travail ou dans les tâches décrites ci-dessus.
3. Connaissance de la gestion des ressources marines au Vanuatu et réseaux en la matière.
4. Fiabilité prouvée en termes de respect des délais et de réalisation des produits selon les directives.
5. Excellentes compétences en anglais et en bislama - à l'oral et à l'écrit.
6. Bonnes aptitudes interpersonnelles et capacité à travailler en équipe.
7. Expérience confirmée de la direction et de la gestion d'équipes.
8. Aptitude à utiliser une initiative équilibrée par un bon jugement.
9. Excellente capacité à suivre les instructions.
10. attitude positive et volontaire
11. Excellente maîtrise de l'utilisation des ordinateurs, en particulier avec les packages Microsoft Office.

Les candidatures sont ouvertes aux ressortissants des pays de Vanuatu. Veuillez soumettre un curriculum vitae avec les coordonnées complètes de trois arbitres ainsi qu'une lettre de motivation expliquant pourquoi vous êtes apte à occuper un ou plusieurs de ces postes. Précisez le ou les postes pour lesquels vous souhaitez postuler. **Veuillez répondre à chacun des critères de sélection individuellement dans votre lettre de motivation.** La demande détaillée peut être envoyée par courrier au Comité de mise en œuvre de la politique de la mer, ministère des Affaires étrangères, PMB 9051, Port Vila, République de Vanuatu, Tél.

La date limite de dépôt des candidatures est le vendredi 28 février 2019. Seuls les candidats présélectionnés en seront informés.

**Nasional Osen Polici mo Marin Spasial Planning
Maneja
Marin Spasial Plan Projek
Dipatmen blong Foren Afeas
Ministri blong Foren Afeas, Intanasional Kooperaesen
mo Ekstenel Tred,**

Bakgraon

Vanuatu hemi 98% solwota mo solwota ia hemi kavaremap wan eria we hemi dabolem saez blo Itali (623,417km²). marin ekosistem blong Vanuatu I mekem ol guds mo sevis we hemi valiu long >US\$70M lo wan yia kompea wetem local populesen hemi semak lo ova wan third blo ful ekspendeture blong gavman.

Be ol valiu ia I stap lo denja.

Blong luksave isiu ia, Kabinet blong Vanuatu hemi recentli lonchem Osen Polici (April 2017), wan fes wan blong Pacifik. Ol fulap gavman ajensi we oli involve lo hem oli stap wok had blo impimentem naoya. Spesel atensen I stap ko long implementem inovativ pat blong polisi ia : wan Marin Spasial Plan (MSP), we bae inludim wan nasanol netwok blong ol Marin Protekted erias (MPEs), blong mas disaenem, endorsem mo implimentem lo taem 2020 I kam.

Ol posison

Gavman blong Vanuatu hemi bin risentli risivim wan funding sapot lo Gavman blong Italy blong progresem nasanol Osen Polisi implementesen, espesili blong MSP. Bae funding ia bae sapotem, sam nara samting, mo tu employem blong wan Nasanol Osen Polisi mo Marin Spasial Planning Maneja blong 3 yia haf insaed Dipatmen blong Foren Afeas insaed long Ministri blong Foren Afeas, Intenasional Kooperaesen mo Ekstenel Tred.

Bae posisen ia bae gaedem deliveri blong Vanuatu blong gat wan Nasanol Marin Spasial Plan blong Vanuatu, taem yumi kasem 2020 mo lukaotem implimentesen blong plan ia, mo tu blong Vanuatu Nasanol Osen Polisi . Bae posisen ia bae hemi risponsibil blong, mo supavisem wan smol tim, blong mekem ol wok ia:

- Karemaot eni activity we rilate lo marin undanit lo OP olsem we *instruksen I taem*
- ensurem effektiv engagjment akros mo ko beyon gavman, inludim privet sekta mo ol NGOs,
- fulfilim dona mo gavman finansel mo administrative rikwaeamen ,
- stratejic mo bisnis planning,
- budjeting,
- fulfilim everi human risos rikwaeamen,
- Miting lojistik we rilate lo MSP,
- Kontrakt manejmen,
- trakem ol dedlaen mo ol maelstons espeseli wetem Nasanol Osen Polisi implementesen,
- Everi Osen Polisi mo MSP komunikesen mo konsaltesen effort we inludim
 - o implementesen blo, mo sapot blong MSP konsaltesen strategi,
 - o preparesen mo mentenans blong wan websaet we I dedicate lo MSP mo tu blong
 - o prodaksen blong ol konsaltesen mo komunikesen material we i rekwaerem blong gat
 - o manejmen blong ol konsaltesen lojistik.
- Marin spasual data koleksen, assessment, analysis mo manajmen wetem ol preparesen blong ol asosiate meta-data.

Ol seleksen kriteria i applae.

Seleksen kriteria

1. Universiti graduet lo wan releven disiplin wetem wan Graed Poin Averej (GPA) blong minimum 3. Post-graduet trening oli stap preferrem.
2. Wan minimum blong 1 yia blong fomal trening o eksperiens lo wan fil o wok we rilate lo marin, o long ol task we oli disraebem antap.
3. Knoledj blong, mo ol netwoks blong ol, marin risos manejmen long Vanuatu.
4. Mas kat pruv blong riliabiliti long saed blong mitim ol dedlaens mo diliveri long ol aotkam olsem we oli diairectem.
5. Ekselent English mo Bislama skills – blong toktok wetem raet.
6. Gud intapersonal skills mo abiliti blong wok long wan tim.
7. Mas kat pruv blong ekseriens long tim lidasip mo manejmen.
8. Abiliti blong usum inisiativ mo balensem wetem gudfala judjmen.
9. Ekselen abiliti blong folem instraksens.
10. Mas wan we save wok had mo kat positive attitude
11. Hae profisiensi long ol ius blong komputa, espeseli wetem Microsoft Office package.

Ol applikesen i open i ko long ol Vanuatu kaontri nasanol. Plis submitim wan Curriculum Vitae wetem ful kontakt ditails blong 3 referis tugeta wetem wan cova leta eksplaenem why nao yuyu suitabol blong wan or moa long ol posisen ia. **Plis address ichwan blong ol seleksen kriteria wanwan insaed long cova leta blong yu.** Bae ful applikaesen yu save deliverem long mail I kam long Osen polisi Implementesen Komiti, Dipatmen blong Foren Afeas PMB 9051, Port Vila, Ripublik blong Vanuatu, Tel: (678) 5333870 / 5333860, Fax: (678) 26547

Deit blong klos blong ol applikesen hemi Fraedei 28 Februari 2019. Ol sot list applikens bae oli informem olgeta.